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Sēde sasaukta 2025. gada 15. janvārī plkst.9  

Sēde atklāta 2025. gada 15. janvārī plkst.9.01 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks 

 

Sēdē piedalās  7 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks, deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Kalniņš, 

deputāts Juris Krievs, deputāte Solveiga Lineja, deputāts Rihards Melgailis, deputāte Inita 

Nagņibeda 

 

Sēdē nepiedalās: 

deputāts Mārtiņš Cimermanis-darba dēļ 

deputāts Bruno Bahs-slimības dēļ 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, domes priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, 

pašvaldības izpilddirektors Ivars Romānovs, administrācijas vadītājs Edgars Paičs, deputāts 

Guntis Kalniņš (attālināti), Ekonomikas un finanšu departamenta vadītāja Indra Latviete, 

Izglītības, kultūras, sporta un sabiedrības labklājības departamenta vadītāja Aija Spriņķe, 

Kultūras nodaļas vadītāja Vita Morkūna, Sporta un veselības nodaļas vadītājs Lauris Ziemiņš, 

Attīstības un būvniecības departamenta vadītājs Mārtiņš Veinbergs, Izglītības nodaļas vadītāja 

Baiba Šumina, Attīstības un plānošanas nodaļas vadītāja Ilze Tijone, Administratīvā 

departamenta vadītāja Līga Kausiniece, datorsistēmu un datortīklu administratore Krista 

Sondore, sabiedrisko attiecību speciāliste Andra Matuļenko, ekonomiste Gita Skribāne, 

vecākā juriste Linda Mežsarga, deputāte Laine Baha (attālināti), Vecumnieku apvienības 

pārvaldes vadītāja Dace Šileika, laikraksta “Bauskas Dzīve” žurnālists Uldis Varnevičs 

 

Sēdi protokolē: Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ligita Jukšinska. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par izmaiņām Bauskas novada pašvaldības interešu izglītības programmu izvērtēšanas un 

mērķdotāciju sadales komisijas sastāvā. 

2. Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmi no 

2025. gada 1. janvāra. 

3. Par grozījumiem Bauskas novada pašvaldības 2022. gada 24. novembra noteikumos Nr.12 
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“Bauskas novada pašvaldības amatiermākslas kolektīvu darbības un finansēšanas 

noteikumi”. 

4. Par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Vecumnieku apvienības pārvalde” maksas 

pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu. 

 

Papildu darba kārtība: 

 

5. Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Baznīcas ielā 12 arhitektoniski 

mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. 

6. Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 2 ārdurvju restaurācijai. 

7. Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 4A pamatu nostiprināšanai. 

8. Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Rīgas ielā 10 arhitektoniski mākslinieciskās 

inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. 

9. Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Plūdoņa ielā 18 jumta un sienu konstrukciju 

restaurācijas 2.kārtai. 

10. Par līdzfinansējuma piešķiršanu Bērsteles luterāņu baznīcas torņa pamatu nostiprināšanai. 

 

 

1.p. 

Par izmaiņām Bauskas novada pašvaldības interešu izglītības programmu izvērtēšanas un 

mērķdotāciju sadales komisijas sastāvā. 

 

(B.Šumina) 

 

Ziņo: Baiba Šumina. 

Bauskas novada pašvaldībā 2024. gada 27. decembrī saņemts Bauskas novada 

pašvaldības interešu izglītības programmu izvērtēšanas un mērķdotāciju sadales komisijas 

locekles Baibas Stūres iesniegums ar lūgumu atbrīvot viņu no komisijas locekļa amata 

pienākumu pildīšanas ar 2025. gada 31. janvāri. Sagatavots lēmuma projekts par B.Stūres 

atbrīvošanu no komisijas locekļa amata pienākumu pildīšanas un Solvitas Rotbergas iecelšanu 

minētās komisijas sastāvā ar  2025. gada 31. janvāri. S.Rotberga no 2025. gada  2. janvāra ir 

Izglītības nodaļas speciāliste profesionālās ievirzes un interešu izglītības jautājumos.  

Jautājumu nav, deputāti balsojot atbalsta  lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

Atbalstīt lēmuma projektu "Par izmaiņām Bauskas novada pašvaldības 

interešu izglītības programmu izvērtēšanas un mērķdotāciju sadales 

komisijas sastāvā". 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmi no 

2025. gada 1. janvāra. 
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(B.Šumina) 

 

Ziņo: Baiba Šumina. 

Ministru kabineta 2024. gada 18. decembra noteikumi Nr. 896 “Grozījumi Ministru 

kabineta 2026. gada 5. jūlija noteikumos Nr. 445 “Pedagogu darba samaksas noteikumi” no     

2025. gada 1. janvāra nosaka par 2,6 procentiem lielākas zemākās mēneša darba algas likmes 

(salīdzinājumā ar 2024. gadu) pedagogiem, izglītības iestāžu vadītājiem, viņu vietniekiem un 

struktūrvienību vadītājiem. 2016. gada 5. jūlija noteikumu Nr. 445 “Pedagogu darba samaksas 

noteikumi” 6., 9.  punkti nosaka zemāko mēneša darba algas likmi izglītības iestāžu vadītājiem 

un tiesības izglītības iestādes dibinātājam saskaņā ar apstiprinātajiem kritērijiem budžeta 

finansējuma ietvaros noteikt augstāku mēneša darba algas likmi izglītības iestādes vadītājam. 

Aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

R.Ābelnieks atzīmē, ka šis jautājums tika nopietni izskatīts un analizēts komisijas sēdēs,  

tāpēc šoreiz izdevās rast taisnīgāku un samērīgāku algu pieaugumu izglītības iestāžu vadītājiem, 

kuri tiek finansēti gan no valsts budžeta mērķdotācijas, gan no pašvaldības budžeta.   

Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
5 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Rihards Melgailis, Raitis 

Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  2 (Solveiga Lineja, Inita Nagņibeda) 

NOLEMJ: 
Atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības izglītības 

iestāžu vadītāju mēneša darba algas likmi no 2025. gada 1. janvāra". 

 

 

3.p. 

Par grozījumiem Bauskas novada pašvaldības 2022. gada 24. novembra noteikumos Nr.12 

“Bauskas novada pašvaldības amatiermākslas kolektīvu darbības un finansēšanas 

noteikumi”. 

 

(V.Morkūna, R.Ābelnieks, J.Krievs, I.Latviete, I.Nagņibeda) 

 

Ziņo: Vita Morkūna. 

Sagatavots lēmuma projekts par grozījumiem Bauskas novada domes 2022. gada          

24. novembra noteikumos “Bauskas novada pašvaldības amatiermākslas kolektīvu darbības un 

finansēšanas noteikumos. Grozījumi noteikumos sagatavoti, ņemot vērā Kultūras ministrijas 

ieviestās reformas amatiermākslas kolektīvu vadītāju darba samaksas finansēšanas kārtībā, 

palielinot valsts mērķdotācijas apjomu G1 un G2 grupu kolektīvu  amatiermākslas kolektīvu 

vadītāju atalgojumam. Grozījumos iekļauti principi amatiermākslas kolektīvu vadītāju atlīdzības 

noteikšanai atbilstoši Bauskas novada pašvaldības budžeta un valsts mērķdotācijas līdzekļu 

apjomam.   

Ņemot vērā Bauskas novada budžeta sagatavošanas procesa laika plānojumu, tiek 

precizēti amatiermākslas kolektīvu vadītāju atskaišu iesniegšanas termiņi, lai līdz budžeta 

projekta iesniegšanai varētu veikt kolektīvu darbības izvērtēšanu. Aicina iepazīties ar pielikumā 

pievienotajiem labojumiem un grozījumiem noteikumos. Noteikumi papildināti ar 2.7. punktu 

“Bauskas muzejs”, jo muzejā darbojas tautas lietišķās mākslas studija, kas arī saņem šo 

mērķdotāciju. Precizēts 3.12. apakšpunkts un izteikts šādā redakcijā: “iestāde – šo noteikumu 

izpratnē ir iestāde, pie kuras darbojas kolektīvs un kuras budžetā ir apstiprināts finansējums 

kolektīva darbības nodrošināšanai un vadītāju un speciālistu atlīdzībai”. 
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Precizēts 13.6 apakšpunkts, kurā noteikta kolektīva vadītāja atbildība.   

Lai kolektīva vadītāju iesniegto atskaišu termiņi būtu pakārtoti novada budžeta 

sagatavošanas procesam, tiek mainīti šo iesniegto atskaišu datumi. 

35.punktā tiek runāts par amatiermākslas kolektīva vadītāja atlīdzības noteikšanu 

atbilstoši pašvaldības budžeta un valsts mērķdotāciju līdzekļu apjomam. Kolektīva vadītāja, 

speciālista un koncertmeistara amati ir klasificēti 40. amatu saimē ”Radošie darbi”, IIA līmenī, 

kas atbilst 6. algu grupai. Valsts piešķirto mērķdotāciju, atbilstoši Latvijas Nacionālā kultūras 

centra saņēmēju sarakstam, izmaksā kā daļu no ikmēneša noteiktās atlīdzības. Atbilstoši 

kolektīva sasniegumam, nosakot individuālo mēnešalgu kolektīva vadītājam, speciālistam un 

koncertmeistaram, saskaņā ar Bauskas novada pašvaldības amatpersonu un darbinieku 

atlīdzības nolikuma 6. pielikumu, tiek piemēroti šādi 6. mēnešalgu grupas intervāli: 

35.1. 4.pakāpei noteiktā mēnešalgas likme Dziesmu un deju svētku procesa 

koprepertuāra kolektīva vadītājam G1 grupai, kurš ir valsts mērķdotācijas saņēmējs atbilstoši 

Latvijas Nacionālā kultūras centra saņēmēju sarakstam; 

35.2. 90% no 4. pakāpei noteiktās mēnešalgas likmes Dziesmu un Deju svētku procesa 

kolektīva vadītājam G2 grupai, kurš ir valsts budžeta mērķdotācijas saņēmējs;  

35.3. 1. pakāpei noteiktā mēnešalgas likme kolektīva vadītājam, kurš nav valsts 

mērķdotācijas saņēmējs, speciālistam un koncertmeistaram. 

36. Atlīdzības apmēru veido darba slodze (19. pielikums), kas reizināta ar 

mēnešalgas likmi vienai veselai slodzei vai stundas likme, kas reizināma ar  nostrādāto stundu 

skaitu, atbilstoši komisijas novērtējumam par kolektīvu dalījumu kategorijās.  

  Precizējumi veikti 18. un 19.pielikumā.  

R.Ābelnieks pateicas par ziņojumu, aicina turpmāk nepārlasīt lēmuma tekstu, bet pateikt 

būtiskākās lietas, kas un kāpēc tiek mainīts.  

J.Krievs vērš uzmanību, ka vispārējo jautājumu 1.rindkopas 1.punkta virsrakstā ir 

“darbības un finansēšanas noteikumi”, bet noteikumu 1.punktā – “amatiermākslas kolektīvu 

darbības finansēšanas” bez vārda “un”. V.Morkūna atbild, ka noteikumi nosaka gan 

amatierkolektīvu darbību, gan finansēšanu,  J.Krievs norāda, ka grozījumu 3.13 punktā iztrūkst 

iestāde “Bauskas muzejs”, par 3.14. punktu – nav īsti skaidrs, vai šī komisija tiek apstiprināta vai 

izveidota ar izpilddirektora rīkojumu, V.Morkūna atbild, ka komisiju izveido Kultūras nodaļa, 

bet tā tiek apstiprināta ar izpilddirektora rīkojumu. J.Krievs turpina par 12. punktu – vai 

nevajadzētu skaidrojošā daļā izskaidrot, kas ir speciālists, bet varbūt arī, ka tas nav vajadzīgs, jo 

iekavās aiz teksta tas tiek minēts. 13. punktā norādīts, ka kolektīvu vadītāju un speciālistu 

galvenie uzdevumi atrunāti 10. pielikumā, bet 10. pielikums saucas “darba uzdevumi”. Kas 

saistīts ar atlīdzības noteikšanu, vai par to nelemj atlīdzības komisija? V.Morkūna paskaidro, ka 

noteikumi atvieglo darba devējam sniegt priekšlikumus atlīdzības komisijai par piemērojamām 

algām. J.Krievs turpina ar jautājumu, kāda būs rīcība gadījumā, ja, sekojot šiem noteikumiem, 

algas iznāks neproporcionāli lielākas pret pārējiem darbiniekiem, kas strādā pašvaldībā. 

V.Morkūna atbild, ka šādi nevarētu sanākt, finanšu departamentā ir izskatītas gan algu grupas, 

gan piemērošanas un procentuālie aprēķini par pašvaldības darbinieku algām, alga par vienu 

darbinieka slodzi nevarētu sanākt lielāka kā pašvaldības darbiniekiem, tas iespējams tikai tādā 

gadījumā, ja kolektīvu vadītāji strādā vairākos kolektīvos. Tā kā speciālistu trūkst, to nevar 

aizliegt. Lai nodrošinātu amatierkolektīvu vadīšanu, šīm lietām jāpiemērojas.   

I.Nagņibeda norāda uz neprecizitāti grozījumu 8.punktā – norādīts 31. septembris. Lūdz 

skaidrojumu, kāpēc 12. pielikumā  Bauskas muzeja lietišķās mākslas studijas “Bauska” vadītāja 

darba slodze noteikta līdz vienai pilnai likmei, pārējiem – līdz 0,33, kā rodas šī diference. 

V.Morkūna skaidro, ka lietišķās mākslas studijas vadītāja ir pilnas slodzes darbinieks Bauskas 

muzejā. R.Ābelnieks piebilst, ka tas ir darbs 40 stundas nedēļā. I.Nagņibeda turpina ar 

jautājumu, vai provizoriski ir aprēķināts, kā kolektīvu vadītājiem palielināsies atalgojums, vai 

arī paliks tajā pašā līmenī kā līdz šim. Jautājumu skaidro I.Latviete: pagājušā gada beigās 

Latvijas Nacionālais kultūras centrs ieguva papildu finansējumu, ar ko tautas mākslas 

kolektīviem tika palielināts mērķdotācijas apjoms, kuru  gada beigās ieskaitīja pašvaldībām.  Uz  
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amatierkolektīvu vadītājiem, ar kuriem slēgti darba līgumi, attiecas pašvaldības atlīdzības 

nolikums. Darbinieki  2024. gadā klasificēti 40. amatu saimē ”Radošie darbi”, IIA līmenī, kas 

atbilst 6. algu grupai.  Amatierkolektīvu vadītājiem no pašvaldības noteiktās slodzes alga tika 

izmaksāta kā mēnešalga, bet mērķdotācija pamatā visās iestādēs tika izmaksāta kā piemaksa. 

I.Latviete demonstrē prezentāciju. Valsts budžeta mērķdotācijas apmērs, kas tika piešķirts  G1 

un G2 grupu  kolektīvu vadītājiem, bija mazāks, tāpēc tika veiktas izmaiņas un piešķirts 

papildfinansējums, kas palielināja mērķdotācijas apjomu. Pagājušā gadā pie mēnešalgas G1 

grupas kolektīvu vadītājam kā piemaksa izmaksāta 54,35 EUR, G2  grupas kolektīvu vadītājiem 

– 27,17 EUR, tas nerādīja pretrunas ar atlīdzības nolikumu. Lielākajai daļai kolektīvu vadītāju 

nav pilnas darba slodzes, to arī nevar palielināt. Mērķdotācijas apmērs ir konstants lielums, kas 

nav proporcionāls darba slodzei, tāpēc ir vairāki kolektīvi, kur nevar ievērot šo principu, summa 

ir jāiekļauj darba samaksā.. Arī Ministru kabineta noteikumos noteikts, ka pašvaldība saņemto 

mērķdotāciju izlieto daļējai atlīdzībai kolektīvu vadītājiem. 2024. gadā visiem kolektīvu 

vadītājiem algā tika noteikta viņiem apstiprinātā slodze, ko nosaka amatu klasifikācijas 

komisija, tā tika reizināta ar 803 EUR, kas noteikta 6.algu grupai 1. pakāpei likme.  Kolektīvu, 

kas ir šajā mērķdotācijas saņēmēju sarakstā, vadītāji saņēma šādas piemaksas. 2025.gadā 

piemaksas nevar maksāt, tāpēc noteikta atlīdzības nolikumā apstiprinātā mēnešalga pilnai 

slodzei  827 EUR un  tāpēc tika papildināts punkts ar noteikumiem, ka G1 grupas kolektīva 

vadītājam, kas saņem mērķdotāciju, mēnešalgas noteikšanai tiek pielietota   6.mēnešalgas 

grupas 4.pakāpe, kas ir 1031 EUR, G2 grupas kolektīvu vadītājiem tiek piemēroti 90 % no 

4.pakāpei noteiktās mēnešalgas grupas. Visi darbinieki, kuri klasificēti 6.mēnešalgu grupas 

4.pakāpē  šādas algas nesaņem, jo individuāliem vērtējumiem atvēlēti 3 %, iestāde izvērtē, kā 

individuālo algu var sagradēt atbilstoši pieejamam finansējumam. Par papildus mērķdotāciju ar 

šiem noteikumiem kolektīvu vadītājiem var piemērot 4.pakāpei noteikto likmi. Darbiniekam ir 

noteikta individuālā mēnešalga, ir divi finansēšanas avoti – pašvaldības vispārējais finansējums 

un mērķdotācijas daļa, kas ir konstanta, G1grupai tie ir 115,72 EUR, G2 grupai – 57,72 EUR. 

I.Nagņibeda  pateicas par prezentāciju, iesaka to demonstrēt arī jautājuma izskatīšanā 

citās komitejās. Secina, ka mēnešalgai būtu jābūt nedaudz lielākai kā iepriekšējā sezonā. 

R.Ābelnieks piebilst, ka iepriekšējā Bauskas novada laikā piemaksa atsevišķi netika 

maksāta, bet tika konsolidēta darba algā. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Rihards Melgailis, Inita 

Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  1 (Solveiga Lineja) 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par grozījumiem Bauskas 

novada pašvaldības 2022. gada 24. novembra noteikumos Nr.12 

“Bauskas novada pašvaldības amatiermākslas kolektīvu darbības un 

finansēšanas noteikumi”". 

 

4.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Vecumnieku apvienības pārvalde” maksas 

pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu. 

 

(D.Šileika) 

 

Ziņo: Dace Šileika. 
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Vecumnieku apvienības pārvalde sagatavojusi lēmuma projektu par maksas pakalpojumu 

cenrāža apstiprināšanu. Izmaiņas veiktas, pamatojoties uz to, ka mainījušās izmaksas un 

paaugstināta minimālā darba alga. No domes priekšsēdētāja saņemts priekšlikums pārskatīt dušas 

izmantošanas un veļas mazgāšanas pakalpojuma izcenojumus, izcenojumi pārskatīti, uz 

turpmākām komitejām tiks veikti precizējumi. Skaistkalnē dušas izmantošanas pakalpojuma 

izmaksas ir 3,25 ar PVN, veicot precizējumus, cena tiks paaugstināta uz 3,52 EUR ar PVN. Arī 

dušas pakalpojuma izmaksas Vallē tiks mainītas no 1,95 EUR ar PVN uz 2,06 EUR ar PVN. 

Mainīsies veļas mazgāšanas pakalpojuma izmaksas Skaistkalnes pakalpojumu centrā no 3,25 

EUR uz 3,46 EUR, Valles pagasta Taurkalnē – no 2,72 EUR uz 2,81 EUR.  

R.Ābelnieks atzīmē, ka iepriekšējais maksas pakalpojumu cenrādis bija spēkā pusgadu, bet 

cenu izmaiņas bija nepieciešams veikt. 

J.Krievam jautājums par A.Amtmaņa-Briedīša muzeju – izcenojums veidojas no tā, ka ir 

paredzēti  40 pasākumi gadā, vai tiešām muzejs ir tik ļoti apmeklēts. D.Šileika atbild, ka 

pasākumi muzejā vairāk ir vasaras sezonā, bet arī ziemas sezonā muzejā var  apskatīt izstādes, 

tas ir ņemts proporcionāli vadoties no muzeja vadītājas iesniegtajiem pasākumu plāniem. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada 

pašvaldības iestādes “Vecumnieku apvienības pārvalde” maksas 

pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu". 

 

5.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Baznīcas ielā 12 arhitektoniski 

mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. 

 

(I.Tijone, R.Ābelnieks, J.Krievs, A.Okmanis) 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 

          Bauskas novada pašvaldībā 2024. gada 24. oktobrī saņemts biedrības “Baznīcas 12” 

iesniegums par pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Baznīcas ielā 12 

arhitektoniski mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. Ēka 

Bauskā, Baznīcas ielā 12 ir daļa no valsts nozīmes pilsētbūvniecības pieminekļa “Bauskas 

pilsētas vēsturiskais centrs” aizsardzības zonas vēsturiskās apbūves, ēka celta 20.gs.sākumā.       

Arhitektoniski mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma kopējās izmaksas ir 

3834,00 EUR, pieprasītā līdzfinansējuma apjoms – 3600,00 EUR (90% no kopējām izmaksām). 

         Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un atbalstīts Bauskas novada kultūrvēsturiskā 

mantojuma saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. gada 29. novembra sēdē.  Finansējumu 

paredzēts nodrošināt no Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta kultūras pieminekļu 

saglabāšanai paredzētajiem līdzekļiem. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

J.Krievs izsakās, ka darbojoties līdzīgās komisijās, kurās tiek skatīts pašvaldības 

līdzfinansējuma piešķīrums, nonākts pie secinājuma, ka vajadzīga izstrādāta formula, pēc kuras 

tad arī labāk un precīzāk šādas lietas var izlemt. Skatoties klāt pievienoto šī objekta 

dokumentāciju, viss it kā ir skaidrs.   
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R.Ābelnieks atzīmē, ka pats darbojas Kultūrvēsturiskā mantojuma komisijas sastāvā, tur 

bija punktu sistēma, pieteikti bija 12 objekti, pārējie neguva atbalstu. J.Krievs uzskata, ka 

vērtējums pēc punktiem ir subjektīvs, rodas šaubas, vai katram punktam ir sava vērtība. 

R.Ābelnieks norāda, ka pieteikumi izvērtēti pēc objektīviem kritērijiem, tika ņemts vērā, vai 

veiktas iepriekšējās darbības, piemēram, starp projektu iesniedzējiem bija arī tādi, kas pieteicās 

līdzfinansējumu saņemšanai ēkas vai jumta remontam nemaz neveicot iepriekš noteiktās 

darbības – nav veikta ēkas inventarizācija, nav saskaņots projekts, tāpēc attiecīgi šādi projekti 

neizpilda kritērijus. Punktu sistēmai ir objektīvi kritēriji. 

I.Tijone skaidro, ka 2 mēnešu periodā strādāts pie vairākiem modeļiem, lai sasniegtu 

jēgpilnu mērķi. Pieteikumi iesniegti par 145 000 EUR, budžetā paredzētais finansējums ir 40 000 

EUR. Ir jāizdara tā kārta, kas paredzēta, daži projekti pārsniedza 20 centus, pēdējam projektam 

ar vismazāko punktu skaitu pietrūka 800 EUR, tāpēc tika lūgts papildus finansējums. Ir tādi 

projekti, kuri 2 gadus gaida rindā. Ja pašvaldība piešķir finansējumu, tad cilvēkiem tā ir iespēja 

atjaunot īpašumus,  ievērojot visus nosacījumus. R.Ābelnieks piebilst, ka uz sēdēm tika aicināti 

līdzfinansējuma saņemšanas pretendenti, varēja redzēt, ka dažiem nav īsti skaidra finansējuma 

piešķiršanas kārtība. 

J.Krievs iebilst, ka, skatoties klāt pievienotos materiālus, nerodas pārliecība par to, īsti 

nav saprotams, kas tiek darīts. R.Ābelnieks precizē, ka dokumentiem kļūdaini pievienots 

komisijas  darba variants, jo tika skatīti dažādi varianti. I.Tijone: pirmajā variantā formula ir     

90 % kā paredzēts noteikumos, otrs variants izstrādāts ar cerību, ka ar budžeta grozījumiem 

varētu iegūt iztrūkstošos 800 EUR, tad tiktu veidots  nākamais lēmuma projekts.  

A.Okmanis lūdz vārdu, precizē I.Tijones teikto, ja prioritāros projektos paliek pāri 

nauda, to varētu piešķirt kā papildu finansējumu jauniem objektiem, jau vienreiz piešķirtam 

objektam vēlreiz 800 EUR nevar piešķirt, jo tas nebūtu loģiski. Aicina sakārtot dokumentāciju  

tā, kā lemts komisijā; ja J.Krievs ir norādījis uz neprecizitātēm, tad šāds lēmuma projekts vispār 

būtu noraidāms. Aicina ar šādi nekvalitatīvi sagatavotiem lēmuma projektiem nemaldināt 

deputātus un sabiedrību.  

R.Ābelnieks arī uzsver sakārtot dokumentāciju, lai turpmākajās komitejās nerastos šāda 

pretruna. I.Tijone norādījumus pieņem darbam. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu ēkas Bauskā, Baznīcas ielā 12 arhitektoniski 

mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma 

sagatavošanai". 

 

 

6.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 2 ārdurvju restaurācijai. 

 

(I.Tijone, J.Krievs 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 
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       Bauskas novada pašvaldībā 2024. gada 28. oktobrī saņemts Ivetas Memmenas iesniegums 

par pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 2 ārdurvju restaurācijai.       

Ēka Bauskā, Saules ielā 2 ir daļa no valsts nozīmes pilsētbūvniecības pieminekļa “Bauskas 

pilsētas vēsturiskais centrs”  aizsardzības zonas vēsturiskās apbūves, celta 20.gs.sākumā.        

Ārdurvju restaurācijas kopējās izmaksas ir 6479,69 EUR, pieprasītā līdzfinansējuma apjoms – 

5000,00 EUR (77% no kopējām izmaksām). Iespējamais budžeta piešķīrums ir 4138 EUR.  

2024. gadā ar pašvaldības atbalstu veikta ēkas arhitektoniski mākslinieciskā inventarizācija. 

Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un atbalstīts Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma 

saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. gada 29. novembra sēdē. Finansējumu paredzēts 

nodrošināt no Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta kultūras pieminekļu saglabāšanai 

paredzētajiem līdzekļiem.  

  J.Krievs norāda, ka šis tas gadījums, uz ko norādījis iepriekš. R.Ābelnieks piekrīt, ka 

lēmuma projektu vajadzētu precizēt. I.Tijone atzīmē, ka šai gadījumā finansējums nav 

pietiekams. J.Krievs jautā, kāpēc lēmuma projektā nevar atstāt piešķiramo summu tādu, kāda tā 

ir, cilvēkam tas būs labāk nekā nekas. R.Ābelnieks atbalsta šādu priekšlikumu.  

   R.Melgailis jautā, vai šis ir vienīgais projekts, kuram nepietiek līdzekļu? I.Tijone atbild 

apstiprinoši.  R.Melgailis turpina ar jautājumu, cik tas ir godīgi, varbūt vispirms jāmeklē papildu 

līdzekļi? Uzskata, ka šie jautājumi būtu šobrīd jāatliek, ja ir iespēja atrast papildu līdzekļus, 

varbūt nauda paliek pāri no kāda, kurš to visu pilnībā neizmanto. I.Tijone skaidro, ka  prioritārā 

secība tika noteikta pēc punktu skaita. A.Mačeks piebilst, ka visi projekti tika sagrupēti, bija 12 

pieteikumi, atļautais finansējums ir  40 000 EUR, tāpēc projekti tika sagrupēti pēc punktu skaita, 

atbalsta sagatavoto lēmuma projektu, nav obligāti jāpiešķir visu pieprasīto summu, bet gan tik, 

cik atļauj pieejamais finansējums. R.Melgailis jautā, vai visa finansējuma piešķiršana visiem 

projektiem pakārtota iegūtajiem punktiem? R.Ābelnieks atbild, ka pēc punktu sistēmas šis 

projekts ieguva mazāk punktu. A.Okmanis izsakās, ka nav jēgas pieprasīt papildu finansējumu, 

ja šim projektam tiek piešķirta samazināta summa, pārējiem projektiem ir vēl mazāk punktu. 

Atzīst, ka pieeja ir interesanta, bet atgādina, ka tiek lemts par nodokļu maksātāju naudas 

piešķiršanu privātpersonu īpašumiem, tāpēc prātīgi viss jāizsver. 

 Balsojums elektroniski notiek laikā, kad izsakās domes priekšsēdētājs, tāpēc komitejas 

vadītājs R.Ābelnieks lūdz pārbalsot. Deputāti balso manuāli paceļot roku.   

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 2 ārdurvju restaurācijai". 

 

7.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 4A pamatu nostiprināšanai. 

 

(I.Tijone, J.Krievs, R.Ābelnieks, I.Nagņibeda) 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 

Bauskas novada pašvaldībā 2024.gada 28.oktobrī saņemts Indras Liepas iesniegums par 

pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 4A pamatu nostiprināšanai.       
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Ēka Bauskā, Saules ielā 4A ir daļa no valsts nozīmes pilsētbūvniecības pieminekļa “Bauskas 

pilsētas vēsturiskais centrs” vēsturiskās apbūves, celta 20. gs. sākumā. 2022. gadā ar pašvaldības 

atbalstu sagatavota ēkas arhitektoniski mākslinieciskā inventarizācija. Ēkas pamatu 

nostiprināšanas kopējās izmaksas ir 15 985,58 EUR, pieprasītā līdzfinansējuma apjoms –          

10 000,00 EUR, kas ir 63% no kopējām izmaksām. Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un 

atbalstīts Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. 

gada 29. novembra sēdē. Finansējumu paredzēts nodrošināt no Bauskas novada pašvaldības 

2025. gada budžeta kultūras pieminekļu saglabāšanai paredzētajiem līdzekļiem.  

J.Krievs izsakās, ka tabulā projekts novērtēts ar 53 punktiem, piešķiramā summa ir 10 000 

EUR, salīdzinājumam – Luterāņu baznīcas projekts ieguvis  60 punktus un arī tiek piešķirti 

10 000 EUR, kur šeit ir tā konsekvence? 

R.Ābelnieks precizē, ka 10 000 ir maksimālā summa. J.Krievs turpina, ka maksimālo 

summu var iegūt, iegūstot maksimālo punktu skaitu, un maksimālo summu var iegūt arī 

neiegūstot maksimālo punktu skaitu? Lūdz sniegt atbildi. R.Ābelnieks: nolikumā nav teikts, ka 

summa jāpiešķir atbilstoši punktu skaitam, tas veidotu atbalsta procentus. Pieejama atbilstošā 

maksimālā summa, atbilstoši punktu skaitam. Atbalsts tiek piešķirts, lai šis objekts tiktu 

realizēts. Šai gadījumā 10 000 EUR veido tikai 63 % no kopējām izmaksām, maksimālais 

atbalsts var būt 80 %. J.Krievs uzskata, ka tā nav atbilde. I.Tijone skaidro, ka sasniedzamais 

punktu skaits norāda ēkas lielāku ēkas kultūrvēsturisko vērtību.  

I.Nagņibeda lūdz klātpievienoto novērtējuma tabulu papildināt ar procentuālo punktu 

sadaļu, cik procentu ir atbalstāmais finansējums, vērojamas nesakritības, lūdz precizēt summas, 

lai tās sakristu ar lēmuma projektā norādīto summu. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, 

Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Juris Krievs) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu ēkas Bauskā, Saules ielā 4A pamatu nostiprināšanai". 

 

 

8.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Rīgas ielā 10 arhitektoniski mākslinieciskās 

inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. 

 

(I.Tijone, J.Krievs, R.Ābelnieks) 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 

Bauskas novada pašvaldībā 2024.gada 29.oktobrī saņemts Dzīvokļu īpašnieku biedrības 

“Mans nams” iesniegums par pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Rīgas ielā 

10 arhitektoniski mākslinieciskās inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai. Ēka 

Bauskā, Rīgas ielā 10 ir daļa no valsts nozīmes pilsētbūvniecības pieminekļa “Bauskas pilsētas 

vēsturiskais centrs” vēsturiskās apbūves, celta 19.gs.beigās. Arhitektoniski mākslinieciskās 

inventarizācijas un tehniskā apsekojuma kopējās izmaksas ir 2513,55 EUR, pieprasītā 

līdzfinansējuma apjoms – 2262,20 EUR, kas ir 90% no kopējām izmaksām. Finansējumu 

paredzēts nodrošināt no Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta kultūras pieminekļu 

saglabāšanai paredzētajiem līdzekļiem. Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un atbalstīts 
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Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. gada 

29.novembra sēdē. Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 

J.Krievs izsakās, ka šajā gadījumā  sanāk, ka cilvēks apvienoja divas operācijas vienā 

iesniegumā, un ieguva atbalstu, nevis rakstīja divus projektus?  

I.Tijone: cilvēks dabūja to, kas ir nepieciešams, iepriekšējā nolikumā bija paredzēts 

atbalsts 2000 EUR vai nu arhitektoniski  mākslinieciskās inventarizācijas veikšanai, vai  2000 

EUR  tehniskā apsekojuma veikšanai,  tagad tās ir divas pozīcijas. 

Vairāk jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
6 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, 

Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  1 (Juris Krievs) 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu ēkas Bauskā, Rīgas ielā 10 arhitektoniski mākslinieciskās 

inventarizācijas un tehniskā apsekojuma sagatavošanai" 

 

 

9.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Plūdoņa ielā 18 jumta un sienu konstrukciju 

restaurācijas 2.kārtai. 

 

(I.Tijone) 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 

Bauskas novada pašvaldībā 2024. gada 29. oktobrī saņemts Maldas Ignatjevas iesniegums 

par pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu ēkas Bauskā, Plūdoņa ielā 18 jumta un sienu 

konstrukciju restaurācijas 2.kārtai. Ēka Bauskā, Plūdoņa ielā 18 ir daļa no valsts nozīmes 

pilsētbūvniecības pieminekļa “Bauskas pilsētas vēsturiskais centrs” vēsturiskās apbūves. Tā celta 

18.gs.beigās, ir viena no senākajām ēkām Bauskas vecpilsētā, kas saglabājusi apjomu, 

konstruktīvo risinājumu un unikālus fasādes dekoratīvās apdares elementus. 2022.gadā ar 

pašvaldības atbalstu sagatavota ēkas arhitektoniski mākslinieciskā inventarizācija un tehniskā 

apsekošana, 2023.gadā sagatavots jumta restaurācijas tehniskais projekts, 2024.gadā realizēta 

jumta un sienu konstrukciju restaurācijas 1. kārta. Jumta un sienu konstrukciju restaurācijas 

2.kārtas kopējās izmaksas ir 29 931,82 EUR, pieprasītā līdzfinansējuma apjoms – 10 000 EUR, 

kas ir 33% no kopējām izmaksām. Finansējumu paredzēts nodrošināt no Bauskas novada 

pašvaldības 2025. gada budžeta kultūras pieminekļu saglabāšanai paredzētajiem līdzekļiem. 

Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un atbalstīts Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma 

saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. gada 29.novembra sēdē.  

Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 
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NOLEMJ: 

Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu ēkas Bauskā, Plūdoņa ielā 18 jumta un sienu konstrukciju 

restaurācijas 2.kārtai". 

 

10.p. 

Par līdzfinansējuma piešķiršanu Bērsteles luterāņu baznīcas torņa pamatu nostiprināšanai. 

 

(I.Tijone, J.Krievs, R.Ābelnieks) 

 

Ziņo: Ilze Tijone. 

Bauskas novada pašvaldībā 2024. gada 31. oktobrī saņemts LELB Bērsteles draudzes 

iesniegums par pašvaldības līdzfinansējuma piešķiršanu Bērsteles luterāņu baznīcas torņa 

pamatu nostiprināšanai. Bērsteles luterāņu baznīca ir valsts nozīmes arhitektūras piemineklis, 

celta 1653. gadā. 2021. gadā ar pašvaldības atbalstu sagatavots baznīcas tehniskais apsekojums, 

2024. gadā ar pašvaldības atbalstu sagatavots baznīcas torņa restaurācijas projekts.  

 Torņa konstrukciju atjaunošanas kopējās izmaksas ir 78 824,96 EUR, pieprasītā 

līdzfinansējuma apjoms – 10 000 EUR, kas ir 13 % no kopējām izmaksām. Finansējumu 

paredzēts nodrošināt no Bauskas novada pašvaldības 2025. gada budžeta kultūras pieminekļu 

saglabāšanai paredzētajiem līdzekļiem. Līdzfinansējuma pieteikums ir izskatīts un atbalstīts 

Bauskas novada kultūrvēsturiskā mantojuma saglabāšanas un attīstības komisijas 2024. gada     

29. novembra sēdē. R.Ābelnieks precizē, ka šis objekts ir ārpus Bauskas vecpilsētas teritorijas,  

nolikums paredz piešķirt finansējumu  kultūras un vēstures un arhitektūras  pieminekļiem visā 

novada teritorijā. 

J.Krievs izsakās, ka šis ir vienīgais valsts nozīmes piemineklis, kopējās izmaksas ir 78 

tūkstoši, pašvaldība piešķir 10 tūkstošus, vai sekos arī valsts  atbalsts 68 tūkstoši?  

R.Ābelnieks precizē, ka Bauskas vecpilsēta arī ir valsts nozīmes pilsētbūvniecības 

piemineklis. Šai gadījumā nav pretī attiecīgs valsts finansējums, baznīcas draudze piedalās 

Valsts kultūrkapitāla fonda projektos, kaut kādu daļu var iegūt arī no kultūras mantojuma 

pārvaldes, bet iegūt visu nepieciešamo summu visa torņa restaurācijas veikšanai, ir neiespējami, 

tāpēc arī projekti tiek atbalstīti pa posmiem vairāku gadu garumā, tiks darīts tas, kas jādara, lai 

stāvoklis nepasliktinās.  

J.Krievs vēlreiz norāda par pievienotajiem darba versijas dokumentiem.  

Vairāk jautājumu nav, R.Ābelnieks aicina atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu.   

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  
7 (Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards 

Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
Akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par līdzfinansējuma 

piešķiršanu Bērsteles luterāņu baznīcas torņa pamatu nostiprināšanai". 

 

 

Sēdi beidz 2025. gada 15. janvārī plkst. 10.22. 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Raitis Ābelnieks 

 

    

Sēdes protokolētāja     Ligita Jukšinska 


